
 

 

Folketingets Sundheds- og Ældreudvalg har den 1. september 2015 stillet følgende 

spørgsmål nr. 89 (Alm. del) til sundheds- og ældreministeren, som hermed besvares.  

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Flemming Møller Mortensen (S). 

 

Spørgsmål nr. 89:  

”Kan ministeren oplyse, om Sundhedsstyrelsen har haft drøftelser med Danske Regi-

oner om at tilbyde Cryoanalgesi som en del af det offentlige sundhedstilbud?” 

 

Svar: 

Mit ministerium har til brug for besvarelsen af spørgsmålet indhentet bidrag fra 

Sundhedsstyrelsen, som oplyser følgende: 

 

”Sundhedsstyrelsen har ikke aktuelt haft drøftelser med Danske Regioner vedr. cryo-

analgesi som en del af de offentlige sundhedstilbud.  
 

Styrelsen kan overordnet oplyse, at det er regionerne, som varetager driften af syge-

huse i Danmark, og i den forbindelse stiller relevante udrednings- og behandlingstil-

bud til rådighed for patienterne.  

 

Nye udrednings- og behandlingstiltag introduceres efterhånden, som der er doku-

menteret effekt af disse. I afklaring af hvorvidt en ny behandling bør introduceres i 

Danmark, tager en faglig vurdering udgangspunkt i den lægevidenskabelige forskning 

både nationalt og internationalt i form af resultater publiceret i videnskabelige tids-

skrifter med peer review.” 

 

Jeg kan henholde mig til Sundhedsstyrelsens oplysninger. 
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